

Protokół Nr XXXV/2017
z obrad sesji Rady Miejskiej w Sędziszowie
z dnia 29 września 2017 roku

Otwarcia obrad sesji Rady Miejskiej w Sędziszowie dokonał Przewodniczący Adam Mysiara. Powitał wszystkich zebranych. Na podstawie listy obecności stwierdził iż obecnych jest 15 radnych – pełny skład Rady.

Na sekretarza obrad zaproponował Radnego Rafała Dębickiego – wyraził zgodę.

Głosowanie

15 głosów – za

Zapytał czy są wnioski do proponowanego porządku obrad. Nie zgłoszono.

Odczytał proponowany porządek obrad:

1. Otwarcie sesji, stwierdzenie quorum.
2. Powołanie sekretarza obrad.
3. Przyjęcie porządku obrad.
4. Przyjęcie protokołu poprzedniej sesji.
5. Sprawozdanie z działalności Burmistrza Sędziszowa w okresie międzysesyjnym.
6. Interpelacje i zapytania radnych.
7. Uchwała w sprawie likwidacji samorządowej jednostki budżetowej o nazwie Zakład Usług Komunalnych w Sędziszowie, w celu przekształcenia w spółkę prawa handlowego
8. Uchwała w sprawie zaliczenia do kategorii dróg gminnych i ustalenia przebiegu drogi powiatowej nr 0187T Sędziszów – Grązów.
9. Uchwała zmieniająca uchwałę w sprawie określenia przystanków komunikacyjnych oraz warunków i zasad korzystania z przystanków na terenie Gminy Sędziszów.
10. Uchwała w sprawie zmiany „Rocznego programu współpracy z organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy o pożytku publicznym i wolontariacie, na rok 2017”.
11. Uchwała w sprawie zmian w WPF na lata 2017 – 2028.
12. Uchwała w sprawie zmian w budżecie gminy na 2017 rok.
13. Uchwała w sprawie sprostowania omyłki pisarskiej w uchwale Nr XXI/142/2016 z dnia 28 czerwca 2016 roku w sprawie wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości z zasobu własności rolnej Skarbu Państwa.
14. Uchwała w sprawie sprostowania omyłki pisarskiej w uchwale Nr XXXII/225/2017 z dnia 13 czerwca 2017 roku w sprawie wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości z zasobu własności rolnej Skarbu Państwa.
15. Przyjęcie sprawozdania z wykonania budżetu Gminy za I półrocze 2017 roku.
16. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania.
17. Wolne wnioski i dyskusja.
18. Zamknięcie obrad.

Głosowanie

15 głosów – za

Ad. 4

Zapytał czy są uwagi do protokołu z poprzedniej sesji?

Wiceprzewodnicząca B. Wójcik

- proszę o uwzględnienie moich poprawek do protokołu z ostatniej sesji, przekazała na piśmie propozycje poprawek i projekt protokołu.

Pan Przewodniczący

- to może przyjmujemy a nad poprawkami będziemy się zastanawiać.

Radny R. Dębicki

- jak możemy głosować nad czymś co nie oddaje tego co proponuje Wiceprzewodnicząca.

Pan Przewodniczący

- Pani Wiceprzewodnicząca tylko proponuje teraz, zawsze tak było że przesuwamy to do dyskusji.

Wiceprzewodnicząca B. Wójcik

- jeśli Pan proponuje takie rozwiązanie to dziś nie możemy głosować tego protokołu, odsuwamy ten protokół do głosowania na następną sesję.

Pan Przewodniczący

- możemy odsunąć na następną, dzisiaj nie głosujemy protokołu z poprzedniej sesji odsuwamy na następną sesję, mieliśmy już takie sytuacje.

Ad. 5

Pan Burmistrz odczytał informację o pracy za okres od ostatniej sesji.

Pan Przewodniczący

- zapytał czy są pytania do sprawozdania Burmistrza?

Wiceprzewodniczący D. Juszczyk

- zapytał czy wiadomo kiedy będzie ruch wahadłowy na wiadukcie?

Pan Burmistrz

- przy okazji tego co pytałem, nie było tego tematu poruszanego, z wcześniejszych rozmów wynikało, że będzie to ok. połowy października, z moich obserwacji nie wiem czy będzie to możliwe, bo tam zakres prac jest ogromny do wykonania.

Radny J. Strzelec

- w związku z remontem wiaduktu jeździmy przez przejazd jest on w bardzo złym stanie, dzisiaj każdy ma dobry samochód, który niszczy się, to jest niehumanitarne.

Pan Burmistrz

- ten przejazd to bardzo skomplikowany temat, jest ujęty po naszych kilkuletnich staraniach samorządu, uczestniczyliśmy jak już informowałem we wspólnych komisjach jako gmina, przy opracowywaniu projektu modernizacji linii kolejowej Skarżysko – Kozłów, jest planowana w ramach tego naprawa, na bieżąco są tylko wyrównywane dziury. Utworzono przejście dla pieszych, na dziś na pewno nic więcej się nie zdarzy do czasu faktycznego podjęcia modernizacji.

Pan Przewodniczący

- rozmawiałem z jednym Panem, gdyby w tej chwili chciano poprawić ten przejazd, do takiego stanu aby się dobrze jeździło to trzeba połowę przejazdu zamknąć, wyobraźcie sobie że wiadukt jest zamknięty i połowa przejazdu zamknięta, jak byśmy jeździli, byłyby jeszcze większe korki i bardzo ciężko by się jeździło.

Ad. 6

Pan Przewodniczący

- przechodzimy do interpelacji i zapytań radnych, proszę aby te interpelacje były krótkie, zwięzłe zgodne z zapisem § 47 Statutu.

Radny W. Tabor

- mam prośbę, pendolino pędzi a ludzie stoją w lesie, od roku miał być zrobiony przepust, nie robili z uwagi na warunki atmosferyczne, PKP zniszczyło najwyższy czas żeby to zrobili, brak rekompensaty z ich strony. Na wiosnę znów będą złe warunki atmosferyczne, będzie mokro i znów nie da się nic zrobić,

- od kaplicy w Gniewięcinie w kierunku świetlicy na prywatnej posesji są ogromne zakrzaczenia, tam jest nieużytek a trudno dotrzeć do spadkobierców. Zakrzaczenia wychodzą na wąską drogę, zapytał czy byłaby możliwość z naszej strony podcięcia tych krzaków na odcinku ok. 20m?

Radny J. Wienczek

- zwrócił się z prośbą o obniżenie chodnika przy bloku nr 6 na osiedlu Skarpa, korytka jest podniesione wyżej i woda wchodzi do bloku, przesiąka do piwnicy. Wspólnota chce partycypować w kosztach tej przebudowy.

Radny M. Zelezik

- w związku z przebudową wiaduktu jest większy ruch na odcinku Gródek – Tarnawa, tam gdzie jest nowy chodnik, pobocze było doziarnione ale ponownie samochody wgniotły, prosba aby sukcesywnie dowozić kamień i to poprawiać, bo po każdym tygodniu jest to samo.
 - gdyby był jeszcze asfalt na terenie gminy, prosba o naprawienie 3 pęknięć w drodze powiatowej od wyjazdu ze szkoły w Krzelowie w kierunku Sędziszowa, jeśli byłoby to możliwe to prosba aby to zrobić jeszcze w tym roku,
 - 25 września było spotkanie rodziców w SP Mstyczów, w którym uczestniczył również radny Pan Strzelec, podobno ustalono że najmłodsze dzieci będzie autobus odwoził o godz. 13⁰⁰
- od kiedy?

Radny J. Strzelec

- sprawa podcinki drzew, przy posesji Capka potrzebna jest zwyżka aby podciąć drzewa,
- to samo Przelaj Czepiecki ostatni dom a pierwszy od Przelaja, autobus i samochody jeżdżą właścicielowi po polu bo nie mogą przejechać,
- zgłaszałem podcięcie 2 świerków przy szkole w Mstyczowie, są bardzo wysokie przy wichurach może być problem,
- czy są już podjęte jakieś kroki aby był ten drugi autobus do odwozu dzieci, bo maluchy przebywają w szkole 9 godzin, to jest problem, w imieniu swoim i rodziców prosimy aby to zakończyć pozytywnie,
- rodzice zgłaszają, że z kierowcą znów są problemy, gdy pada deszcz i dzieci mają ubłocone buty to nie chce ich wpuścić do autobusu. To są kpiny, tak nie może być, wygrał przetarg właściciel, chyba że właściciel jest kierowcą. Panie Burmistrzu tak nie może być, skończyć z dziadostwem.

Radny R. Dębicki

- z ostatniego spotkania z mieszkańcami, które odbyło się w ostatnią niedzielę mówił Pan o projektach na termomodernizację, czy są określone jakieś terminy czy nie, bo mieszkańcy pytają, czy ta termomodernizacja będzie czy nie, jeśli tak to kiedy?
- ponawiam pytanie odnośnie pasów na ul. Majowej, na które mi Pan nie odpowiedział, mówił Pan że pomalujemy ale nie powiedział Pan kiedy,
- miał Pan sprawdzić czy jest możliwość zakupienia progów zwalniających na ul. Ogrodową i Kwiatową oraz lustro,
- mieszkańcy z Ogrodowej koło p. Ostrowskiego pytają odnośnie internetu kiedy będzie,
- chciałbym żeby Pan odpowiedział co urzędnicy zrobili w sprawie interpelacji zgłoszonej przez radnego Adamskiego w sprawie żmij. Teraz jest spokój ale za rok będzie kolejne lato i problem wróci. Wiem że mieszkańcy zwrócili się do Pana z wnioskiem aby wystąpić do WIOŚ o stosowne dokumenty. Przy odpowiedzi prosiłbym uwzględnić, że ja dzwoniłem 3 tygodnie po złożeniu tego wniosku, do WIOŚ i nic się w tej sprawie nie ruszyło, 3 tygodnie po tym jak złożyli, chciałbym wiedzieć jeżeli Pan dał odpowiedź radnemu Adamskiemu, a jeżeli nie to ja chciałbym wiedzieć co w tej sprawie zostało zrobione bo problem jest istotny. Z tego wynika następne pytanie do Pani Sekretarz czy Pani Mecenass.
- mam wrażenie, że trzeba zrobić szkolenie czym się różni zapytanie od interpelacji. A to nasuwa następne pytanie, bo jeżeli radny składa interpelację na piśmie bo interpelacja od zapytania różni się tym, że interpelacja powinna zawierać krótkie uzasadnienie z opisem stanu rzeczy czego dotyczy. Jeżeli radny składa interpelację na piśmie to czy odpowiedź nie powinna być podłączona do protokołu sesji? Dochodzi do takich sytuacji, że w protokole jest odnotowane że taka interpelacja jest ale mieszkańcy nie znają ani pytania ani odpowiedzi. Wszystkie dokumenty, które wynikają z konstytucji i art. 61 mówią o jawności tych wszystkich rzeczy, w Statucie tego nie ma, ale to jest zasadne aby ludzie znali zapytania i odpowiedzi, żeby wiedzieli o co ten radny pyta.

Radny Z. Konieczny

- zwracałem się już na tamtej sesji o przyspieszenie dowiezienia kamienia na drogę polną, poszły deszcze trudno jest przejechać, pieniądze zostały z funduszu sołeckiego z ubiegłego roku,

- na skrzyżowaniu naszych dróg jadąc od drogi powiatowej zakręt w kierunku przystanku PKP wypadła dziura w asfalcie, prosba o naprawienie masą,

- mieszkańcy kolonii Jeżów i częściowo Klimontów pytają o możliwość zwodociągowania.

Radny Z. Adamski

- kolejny raz zwracam się o lampę na ul. Rajskiej, proszę o odpowiedź na piśmie,

- zamontować 2 lustra na ul. Jędrzejowskiej, droga kręta bez chodnika, czy ktoś może odpowiedzieć kiedy ten chodnik będzie? Niebezpiecznie przy posesjach p. Jaworski i p. Kowalski, przy wyjeździe od p. Kowalskiego nie ma widoczności,

- przejazd PKP da się to załatwić, wziąć ostatnie pismo, kiedy rozmawialiście ostatnio żeby te dziury uzupełnili, mamy chodnik na przejeździe, który prowadzi donikąd, była wysypana ścieżka dzisiaj zarosła,

- z drugiej strony zwracałem się żeby zrobić to samo, żeby zrobić przelot wyciąć drzewa czyli byłby prawoskręt, dzisiaj jadąc na sesję piętnaście minut stałem na przejeździe.

- TIR-y jeżdżą ul. Polną tam jest wąskie gardło nie da się przejechać, popękane pobocza, brak chodnika ludzie chodzą rowami, mimo to wyłączone jest 6 lamp,

- mieszkańcy pytają dlaczego wcześniej nikt nie uzgodnił wyłączenia 6 lamp, jest ciemno jeżdżą TIR-y i jest niebezpiecznie, wieczór robi się już o godz. 18³⁰, ludzie chodzą rowami.

Radny Z. Gładki

- przypominam to co zgłaszali mieszkańcy Sosnowca – przesunąć przystanek bo jest na skarpie przy moście.

Radny W. Tabor

- droga od PALKO w kierunku p. Lipski nie zakończona.

Ad. 7

Pan Przewodniczący

- projekt uchwały w sprawie likwidacji samorządowej jednostki budżetowej o nazwie Zakład Usług Komunalnych w Sędziszowie, w celu przekształcenia w spółkę prawa handlowego. Temat był omawiany wielokrotnie, proszę o zgłaszanie do projektu zapytań i wątpliwości.

Radny N. Jawor

- mówimy że gmina ma 100% udziałów.

Radca prawny

- gmina jest jedynym wspólnikiem tak mówi przepis, umowa spółki przewiduje udziały ale nie możemy przewidzieć czy za x czasu nie będziemy chcieli sprzedać część udziałów, wtedy będzie dwóch, w umowie musimy przewidzieć wszystko.

Radny Z. Adamski

- czy do tej spółki może być dołączony w przyszłości OSiR?

Radca prawny

- czyli inna jednostka może być wchłonięta przez spółkę, jeśli będzie taka uchwała wspólników to tak ale wtedy trzeba zwiększyć zapisy PKD bo OSiR ma inny rodzaj działalności. Spółka może dobrowolnie regulować sobie zakres działalności i jeśli będzie miała dobrą kondycję finansową i organizacyjną może również wchłoniąć OSiR. OSiR może również być przekształcony w odrębną spółkę jeśli będzie taka uchwała. Nie jesteśmy w stanie wszystkiego przewidzieć na chwilę obecną.

Zarząd spółki jest 1 osobowy odpowiada przed Radą Nadzorczą 3 osobową a RN odpowiada przed wspólnikiem.

Radny R. Dębicki

- funkcję zgromadzenia wspólników pełni organ zarządzający gminy, rozumiem że w tej chwili Pan Burmistrz.

Radca prawny

- chodzi panu o to jeśli byłaby zmiana na stanowisku Burmistrza, to nowy Burmistrz jest współnikiem.

Radny J. Strzelec

- np. Burmistrz doszedł do porozumienia z Dyrektorem i Radą Nadzorczą to czy można to przejąć nie zmieniając Zarządu? Gdyby OSiR był spółką to czy oddzielnie a czy jako jedna? Czy to ma być ekstra spółka z ekstra nowym Zarządem i nową Radą nadzorczą?

Pan Burmistrz

- na dziś to temat rozważań czysto teoretycznych nie mających z tym co teraz chcemy zrobić nic wspólnego. Ewentualne przyszłościowe myślenie, nigdy nie jestem za tym aby rozdrabniać i żeby było droższe ale aby łączyć, żeby było tańsze. Było wiele dyskusji że jest to za wcześnie, żeby poczekać.

Według mnie to może jest trochę za późno. Wszystkie szkolenia przez ekspertów, które się odbywają o przepisach które już weszły i obowiązują, aby uświadomić gminom o centralizacji VAT, o prewspółczynnikach we wskaźnikach. Podał kilka tytułów szkoleń jak „Przygotowania jednostek budżetowych do I korekty podatkowej” po centralizacji VAT, „Szykuje się dramat”, „Szykuje się ciężki okres dla jednostek budżetowych gmin i skarbników”. To co my robimy na dzisiejszy jestem głęboko przekonany, na stan prawny jaki obowiązuje to wg mnie jest to konieczność, raz żeby w 3 lata odzyskać ok. 5mln z VAT, które zostaną u nas a nie w Warszawie, żeby corocznie ZUK mógł przynajmniej odliczyć 300tys. wszystko o czym już Rada wie, będzie to w 100% własność samorządu, pełna kontrola. Temat kto będzie współnikiem – Burmistrz bez imienia i nazwiska, Burmistrz jako ciało wykonawcze gminy, jako element samorządu. Tak jak w innych gminach Morawica, Łągów, Busko Zdrój, Włoszczowa gdzie funkcjonują spółki, nie będzie łatwo ale uważam, że według aktualnych przepisów prawnych, że jest to bezwzględna konieczność.

Radny W. Tabor

- na ostatniej sesji zgłosiłem wniosek o wycofanie projektu tej uchwały o przekształceniu ZUK i przełożenie tego punktu, wg mnie było to dobre bo wielu osobom wyjaśniły się wątpliwości, chcemy aby każdy radny był odpowiedzialny za podniesienie ręki, był świadomy tego co robi.

Radny R. Dębicki

- nie biorę tego personalnie nie wiem jak inni ale dla mnie prawo handlowe jest totalnie nowe, chciałem się upewnić, tak jak dowiedziałem się że zgromadzenie współników to ciało jednoosobowe, choć z zapisu w kodeksie można rozumieć inaczej.

Radny J. Jaworski

- czy umowa będzie konsultowana z Radą?

Radca prawny

- to notariusz przygotowuje ostateczną treść aktu notarialnego, to jest wersja robocza przygotowana przez nas, na pewno nie będą zmieniane kompetencje bo o tym mówi kodeks handlowy.

Radny R. Dębicki

- jaki wpływ po przekształceniu ZUK w spółkę będzie miała Rada Miejska.

Radca prawny

- Prezes będzie odpowiadał przed zgromadzeniem współników czyli przed Burmistrzem, jeśli nie będzie generować zysków personalnie Prezes odpowiada przed Radą Nadzorczą, która będzie składać sprawozdania z działalności.

Radny R. Dębicki

- w tej chwili Rada Miejska gdy wpływają wnioski uznaje że możemy doposażyć ZUK, jest taka możliwość, czy później będziemy mieć na to wpływ co będzie wykonywać?

Radca prawny

- wydaje się że będzie bardziej ograniczony wpływ, spółka dostaje majątek sama sobie nim gospodarzy, sama pozyskuje sprzęt. Gmina może dofinansować ale przede wszystkim tutaj ma działać spółka. Gdy będą np. skargi od Wspólnoty że spółka coś źle wykonuje to nie rozumiem dlaczego miałyby być kierowane za pośrednictwem Rady, to powinny iść bezpośrednio do spółki. Spółka względem Rady Miejskiej za to nie odpowiada.

Radny R. Dębicki

- no właśnie o to mi chodzi, że spółka przed Radą Miejską nie odpowiada.

Radny J. Wienczek

- od 1 stycznia 2018 roku jest spółka, my jako Rada Miejska dochodzimy do wniosku, że trzeba dokapitalizować, jest zgoda Rady Miejskiej to i Burmistrz musi jako właściciel spółki się przychylić.

Radca prawny

- Burmistrz jest organem wykonawczym gminy, jeśli Rada Miejska podejmie uchwałę o dokapitalizowaniu spółki, to Burmistrz musi tą uchwałę wykonać.

Radny J. Wienczek

- więc wpływ Rady jest.

Radca prawny

- jest, ale nie bezpośredni.

Pan Burmistrz

- ja staram się i proszę Dyrektora aby coś wykonał a nie mówię, to samo gdy rozmawiam z innymi Kierownikami jednostek, szanując ich autonomię, chcę wyzbyć się ręcznego sterowania i panowania nad kierownikami a tym bardziej gdy będzie to podmiot prawa handlowego.

Rozumiem wątpliwości ale proszę mieć przeświadczenie, że każdy z nas jak tu jesteśmy w kierunku rozwoju ZUK będzie szedł. Gdy będzie coś źle to będziemy interweniować ale dlaczego np. mamy dać na samochód 550tys, który jest niezbędny od zaraz a gdy będzie spółka to damy 400tys.

Pan Przewodniczący

- pozwolę sobie odczytać projekt uchwały w sprawie likwidacji samorządowej jednostki budżetowej o nazwie Zakład Usług Komunalnych w Sędziszowie, w celu przekształcenia w spółkę prawa handlowego. Odniosłem wrażenie, że nie wszyscy czytali i stąd te pytania, a odpowiedzi są w treści uchwały.

Tutaj wszystko jest zapisane.

Radny R. Dębicki

- skoro Pan się zapoznał to proszę nas uświadomić skoro mówimy o mieniu przekazywanym, na jakiej zasadzie będzie liczona amortyzacja tego majątku?

Pani Skarbnik

- amortyzacja nie będzie brana pod uwagę w tym akcie, to jest następstwo czynności wynikających z ustawy o rachunkowości, skoro przejmie majątek to będzie naliczał amortyzację.

Radny R. Dębicki

- ona nastąpi w konsekwencji tej uchwały.

Pani Skarbnik

- spółka ma działać w oparciu o ustawę o rachunkowości a tam się mówi o amortyzacji, przejmuje majątek to ma prawo naliczać amortyzację od tego majątku. Amortyzacja będzie tak samo naliczana jak powstanie Spółka bo majątek będzie przekazany w 3 wartościach, wartości księgowej, wartości brutto i wartości netto i wyjdzie nam kolumna amortyzacji.

Radny R. Dębicki

- chciałbym to wiedzieć przed głosowaniem.

Radny M. Żelezik

- kadencja Rady Nadzorczej trwa 3 lata, byłem w Radzie Nadzorczej. Rada Nadzorcza wybiera Zarząd, to jest bardzo zawile, ale jeśli z jakiejś przyczyny RN po ½ roku odwoła Prezesa to czy właściciel na walnym zgromadzeniu wspólników może odwołać Radę Nadzorczą? Czy Rada jest przez całą kadencję?

Radca prawny

- w każdym czasie może być odwoływana Rada Nadzorcza jeśli są podstawy.

Pani Sekretarz

- jeśli stwierdzi że każda osoba nie spełnia wymogów to odwołuje całą Radę Nadzorczą lub poszczególne osoby w każdym czasie może wymienić.

Radny J. Jaworski

- do wyłącznych kompetencji zgromadzenia wspólników należy, pkt. 23 podejmowanie uchwały o przekształceniu spółki w Spółkę Akcyjną.

Pani Sekretarz

- dlatego wykreśliliśmy ten pkt. bo jest za daleko idący, mówiliśmy że projekt jest standardowy i dopiero będzie się układał.

Radny N. Jawor

- mam obawy, wyposażymy spółkę super znacznie przynosić dochody i znajdą się wspólnicy żeby później z tego korzystać. Pamiętasz Burmistrzu była taka sytuacja, że gmina chciała sprzedać długi Agencji za 10% i ja się sprzeciwiłem powiedziałem, że ja mogę kupić, a za pół roku gmina odzyskała należność w całości.

Radca prawny

- mam uwagę do projektu uchwały, w § 5 ust. 2 lit. e wykreślamy „Zarząd spółki” zgodnie z art. 10a pkt. 6 ustawy o gospodarce komunalnej – członków zarządu spółek z udziałem jednostek samorządu terytorialnego powołuje i odwołuje Rada Nadzorcza.

Pani Sekretarz

- oprócz kodeksu handlowego musimy zastosować ustawę o gospodarce komunalnej, w której pisze że powołanie Zarządu spółki gminnej to kompetencja Rady Nadzorczej.

Pan Burmistrz

- nie bójmy się kolejnego sukcesu gminy, według mojego przekonania będzie to sukces gminy, samorządu, ludzi tak jak było to ze SPEC, czy organizacjami a później wszyscy konsumujemy te sukcesy.

Pan Przewodniczący

- poddał pod głosowanie projekt uchwały o przekształceniu ZUK

Głosowanie

10 głosów – za

4 głosy – przeciw

1 głos – wstrzymujący się

uchwała Nr XXXV/240/2017

Ad. 8

Pan Przewodniczący

- przedstawił projekt uchwały w sprawie zaliczenia do kategorii dróg gminnych i ustalenia przebiegu drogi powiatowej nr 0187T Sędziszów – Grązów.

Głosowanie

15 głosów – za

uchwała Nr XXXV/241/2017

Ad. 9

Pan Przewodniczący

- przedstawił projekt uchwały zmieniająca uchwałę w sprawie określenia przystanków komunikacyjnych oraz warunków i zasad korzystania z przystanków na terenie Gminy Sędziszów.

Dodano nowy przystanek przy ul. Przemysłowej.

Głosowanie

14 głosów – za

1 głos – wstrzymujący się

uchwała Nr XXXV/242/2017

Radny W. Tabor

- czy jeśli dziś podejmujemy uchwałę a będą jakieś problemy czy jeśli dojdą zmiany to znów musi być na sesji?

Pan Burmistrz

- oczywiście pełna procedura wraz z uzgodnieniem z Sejmikiem Województwa i Komisją Ruchu Drogowego.

Ad. 10

Pan Przewodniczący

- przedstawił projekt uchwały w sprawie zmiany „Rocznego programu współpracy z organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy o pożytku publicznym i wolontariacie, na rok 2017”.

Radny J. Jaworski

- mam pytanie w sprawie CampoSfery, mówimy że działa prężnie, jest aktywna a ona nie wychodzi naprzeciw mieszkańcom Sędziszowa. Tego co robią nie widać, powinni dawać informacje na naszą stronę internetową, powinni bardziej propagować to co robią.

Radny N. Jawor

- uważam, że małżeństwo wymyśliło sobie sposób na darmowe życie, mieszka za darmo, założone mają kolektory i fotowoltaikę, ja muszę za wszystko zapłacić, biedni muszą płacić za wszystko.

Pan Burmistrz

- do radnego Jawora, nie mieszkają za darmo, złotówki na remonty nie daliśmy ani do bieżącego utrzymania, wymienili piec CO, budynek zabezpieczony. Tylko zostali zwolnieni z czynszu na kolejne 2 lata. Było tyle spotkań z dyrektorami szkół aby przekazać możliwości współpracy, Fundacja prosiła żeby młodzież chciała wyjeżdżać, nie było chętnych to co jeszcze może zrobić. Młodzież korzysta z internetu, dziwię się że nie chcą korzystać. W województwie w ramach „Świętokrzyskie dla młodzieży” nasza współpraca była stawiana jako wzór. W Radzie przy Caritas w której jestem myślimy co zrobić aby świat był bliższy Nie oceniamy ludzi po wyglądzie, Prezes CampoSfery jest doradcą u Marszałka do przygotowywania trudnych projektów. Gdybyśmy zrobili obręb Klimontowa jako część parków krajobrazowych to mogliby uczestniczyć w wielkich projektach.

Radny N. Jawor

- przejeżdżałem tamtędy w ubiegłym roku to chwasty były do pasa aż się dziwiłem.

Radny R. Dobrowolski

- mam taki pomysł może powinni bezpośrednio trafić do młodzieży, żeby ci co korzystali z wyjazdów przedstawili co skorzystali co im one dały.

Radny R. Dębicki

- np. podczas Dni Sędziszowa niech się wystawią i pokażą.

Pan Przewodniczący

- poddał uchwałę pod głosowanie

11 głosów – za

2 głosy – przeciw

1 głos – wstrzymujący się

uchwała Nr XXXV/243/2017

Ad. 11

Pani Skarbnik

- przedstawiła projekt uchwały w sprawie zmian w WPF na lata 2017 – 2028.

Głosowanie

13 głosów – za

uchwała Nr XXXV/244/2017

Ad. 12

Pani Skarbnik

- przedstawiła projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2017 rok.

Głosowanie

14 głosów – za uchwała Nr XXXV/245/2017

Ad. 13

Pan Przewodniczący

- przedstawił projekt uchwały w sprawie sprostowania omyłki pisarskiej w uchwale Nr XXI/142/2016 z dnia 28 czerwca 2016 roku w sprawie wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości z zasobu własności rolnej Skarbu Państwa.

Głosowanie

14 głosów – za uchwała Nr XXXV/246/2017

Pan Przewodniczący

- przedstawił projekt uchwały w sprawie sprostowania omyłki pisarskiej w uchwale Nr XXXII/225/2017 z dnia 13 czerwca 2017 roku w sprawie wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości z zasobu własności rolnej Skarbu Państwa.

Głosowanie

14 głosów – za uchwała Nr XXXV/247/2017

Ad. 15

Przyjęcie sprawozdania z wykonania budżetu Gminy za I półrocze 2017 roku.

Pani Skarbnik

- zapytała czy odczytać uchwałę RIO w sprawie sprawozdania z wykonania budżetu gminy za I półrocze 2017 roku – RIO nie ma uwag, jedyna dotyczy naszych należności, na które mają wpływ zaległe czynsze za przejęte mieszkania, kolejny raz RIO zwraca nam na to uwagę. Przejmując mieszkania byliśmy zobowiązani zaksięgować zaległości, dług nadal rośnie bo nadal wiele osób nie płaci.

Ad. 16

Pan Burmistrz udzielił odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych:

Radny W. Tabor – przepust w lesie w Gniewięcinie będziemy się starali wykonać na miarę możliwości tak jak wiele rzeczy robimy siłami ZUK, pracownikami interwencyjnymi. W prosty sposób można tak jak w innych samorządach dając zlecenie na zewnątrz ale to kosztuje dwa razy drożej. Trochę trzeba poczekać a pieniądze zostają na inne rzeczy, prosiłbym o wyrozumiałość,

- od kaplicy w stronę świetlicy na wysokości drogi podetniemy a w prywatny teren nie wejdziemy.

Radny J. Strzelec

- przyjechał Rejon Energetyczny wycięli i odsłonili linki na prywatnej posesji.

Pan Burmistrz odpowiedzi:

- po nawalnych deszczach dzwoniłem do ZDP żeby zechcieli złożyć wnioski powodziowe, Powiat wystąpił do Instytutu Meteorologii i Gospodarki Wodnej o dane o wielkości ile musi spaść deszczu na 1m² żeby uznano za nawalne opady, jeśli potwierdzą przyjeżdża Komisja od Wojewody i ostatecznie weryfikuje. Poprosiłem Powiat na to co możliwe żeby przeszło, aby zgłosili.

Powiat wystąpił o nasze drogi jako powodziowe:

Pawłowice – Łowinia

Mstyczów – Białowieża

Krzcięcice – Piołunka

Piołunka – Zielonki

U nas ujeliśmy następujące drogi:

Boleścice – Piołunka

Piołunka wewnętrzna przy kurnikach

Piła wewnętrzna w lewo od PALKO na terenie gminnym 295m, część jest w terenie kolejowym,

Czepec – Przełaj Czepecki wewnętrzna przy świetlicy kierunek Przełaj Czepecki
Czekaj – Przełaj łącznik

Białowieża wewnętrzna pośrodku wsi w lewo za budynkiem p. Białka.

Pan J. Wienczek – rozmawiałem z Dyrektorem gdy pogoda się poprawi, postaramy się coś zrobić aby woda nie ściekała do piwnic.

Radny M. Żelezik – co kilka dni dzwonię o wyrównanie destruktem i prosiłem o dowiezenie na parking po drugiej stronie przy torach,

- poprawa oznakowania jeszcze nie wykonana nie tylko objazd do SEFAKO ale i ul. Przemysłowa od Nr do Nr, powinno już być zrobione,

- dowóz Mstyczów, w szczególnych przypadkach jest możliwe o rozszerzenie w umowie, poprosiłem Panią Dyrektora o wystąpienie rodziców i szkoły, żeby było uzasadnienie zmiany. Tak jak się u nas zagospodaruje dzieci młodsze, mają zajęcia świetlicowe z nauczycielem. Są gminy gdzie dzieci w szkole przebywają od godz. 8⁰⁰ – 17⁰⁰. Dla tych dzieci od 0 – III mamy odwóz. Sprawę kierowcy zgłosimy do właściciela, bo my nie jesteśmy pracodawcą.

Radny R. Dębicki – znaleźliśmy możliwość złożenia projektu na termomodernizację, nabór wniosków na termomodernizację jest do marca 2018 roku, mamy jeszcze trochę czasu.

Radny R. Dębicki

- bardziej są potrzebne pokrycia dachowe niż projekt na termomodernizację.

Pan Burmistrz

- dachy są nieodzownym elementem projektu, musi być kompleksowo bo inaczej projekt odpadnie. To co prosiłem jeżeli są jacyś specjaliści żeby podpowiedzieli jaką technologię wybrać. Moi ludzie są przepracowani ilością zadań, to co czytam w informacji wszystko własnymi rękami muszą wykonać od przepracowania finansowego, prawnego a ciągle coś się zmienia, my staramy się za bardzo czy to są nasze czy nie nasze rzeczy staramy się robić.

- sprawa pasów na Majowej, musimy rozpoznać indywidualnie, pojedziemy z Naczelnikiem na miejsce,

- mówiłem już, że zdemontujemy środkowy próg na Majowej i damy na Kwiatową.

Radny R. Dębicki

- na Kwiatowej tam jest specyficzna sytuacja, nie da się bo są kratki, woda płynie środkiem drogi, tam trzeba inaczej rozwiązać a ten z Majowej dać na Ogrodową.

Pan Burmistrz

- na temat Ogrodowej to jeszcze rozmawiamy bo różnie ludzie mówią gdy się rozmawia prywatnie.

Radny R. Dębicki

- przyniosę podpisy bo wiem skąd się wzięło inne zdanie, jest to zdanie jednego mieszkańca.

Pan Burmistrz

- lustro zleciłem aby kupić,

- internet na Ogrodowej, teraz rozbija się wszystko o to, że mają powiedzieć NET-BIS od kiedy chcą korzystać i od kiedy będą płacić, mają już zgody wszystkich mieszkańców,

- sprawa żmij, p. Pawlusiński konsultował w RDOŚ, poszło pismo do mieszkańców o wycinkę krzaków.

Radny R. Dębicki

- sprawa jest prosta, problem jest w jednym miejscu, dzwoniłem do Kielc Pan mi odpowiedział, że Urząd powinien zgłosić do nich o wydanie 5 letniego bezpłatnego pozwolenia na wyłapywanie gadów, które są pod ochroną, jeśli wystąpi problem to wtedy jest podkładka do wynajęcia firmy która ma uprawnienia do ich wyłapywania.

Pan Burmistrz

- dzisiaj nie ma p. Pawlusińskiego ale z tego co mówił, że w Kielcach odpowiedziano, żeby była wydana zgoda to musieliby dostać zdjęcia, jakąś dokumentację, poproszę o dokładne wyjaśnienia,

Radny R. Dębicki

- to ja poproszę tego Pana aby dał mi na piśmie, bo był taki skory do pomocy.

Pan Przewodniczący

- zapytał czy ktoś widział te żmije?

Radny R. Dębicki

- tak są zdjęcia .

Pan Burmistrz

- jeżeli interpelacje są zgłoszone na piśmie to wtedy odpowiadamy na piśmie, wiemy co odpowiedzieć, bo tak nie można wszystkiego dokładnie zapisać o co radnemu chodziło.

Radny R. Dębicki

- ważne interpelacje powinny przybrać taką formę aby były na piśmie bo nie wszystko się zapisze i jest problem, nie mówię o interpelacji która dotyczy wycięcia krzaków i ktoś chce na piśmie, tu się zgadzam że jest to nadużywane.

Pan Burmistrz

- gdy będą na piśmie to będziemy starali się precyzyjnie odpowiadać na piśmie, nie ma przeszkód żeby pod protokołem dołączać.

Pan Przewodniczący

- na początku odczytałem § 47 Statutu i co z tego wynikło, a mówimy o powadze sytuacji.

Pan Burmistrz

Radny Z. Konieczny – na pewno zdążymy dowieźć i zrobimy,

- wodociągi na pewno z naszych pieniędzy ale dopiero po zakończeniu naszych zadań, gdzieś za 2 lata,

- skrzyżowanie dróg gminnych załatać dziurę,

Radny Z. Adamski – mówiliśmy że w listopadzie będzie wykonane oświetlenie na Rajskiej, 2 oprawy.

Radny Z. Adamski

- nie da rady jest 140m, a nasza daje światło na 10m, byłem tam przed chwilą, do krzyżówki brakuje 160m a słup stoi od wielu lat, proponuję pojechać tam wieczorem i sprawdzić, bo zza biurka nie da się tego rozwiązać. Będzie to samo jak na Sportowej co z tego że się świeci jak jej nie widać.

Pan Burmistrz

- elektrycy takie rozwiązanie zaproponowali, wszystkie procedury zakończone, uważam że zniknie to ciemne miejsce,

- 2x występowaliśmy do właścicieli działek o zgodę na przebieg oświetlenia, nadal 2 osoby nie wyrażają zgody, po to prowadzimy te procedury bo jest to inwestycja liniowa gdzie Starostwo może wydać zgodę, gdzie najpierw się wykonuje a potem odszkodowania, ale musi być ileś wystąpień,

- lustro koło p. Kowalski i p. Jaworski to nowe tematy,

- przejazd nie mam nic do dodania, my nie możemy wejść na teren kolejowy, mieliśmy przyrzeczone, że ta część chodnika będzie zrobiona, ale chyba nie będzie,

Pan Przewodniczący

- tyle na ten temat już było mówione, co więcej jeszcze można zrobić.

Pan Burmistrz

- z drugiej strony przejazdu lewo i prawo skręt to jest potrzebne ale to jest inwestycja, przy przebudowie na pewno zrobią.

Radny J. Jaworski

- PKP likwiduje niektóre tory towarowe, może być tak że zechcą przenieść przejazd tam naprzeciw ul. Wodzisławskiej.

Pan Przewodniczący

- już tyle na ten temat było mówione, nic teraz nie zrobimy, byliśmy z księdzem w Warszawie i powiedziano że dopiero przy inwestycji modernizacja linii Kozłów – Skarżysko.

Radny Z. Adamski

- trzeba było rozmawiać, ksiądz powiedział że mu nie pomagałeś, nie poparłeś.

Pan Przewodniczący

- to dlaczego ty nie pojechałeś do Warszawy?

Radny Z. Adamski

- bo nie miałem zaproszenia.

Pan Przewodniczący

- ja też nie miałem.

Radny Z. Adamski

Nie, nie ty pojechałeś z ramienia Pana Burmistrza.

Pan Burmistrz

- konfrontacja to z księdzem, wyjaśnicie sobie, to nie miejsce na sesji.

Radny Z. Adamski - wyłączenie 6 lamp na Sosnowcu, Rejon Energetyczny bo podłączali dom weselny, wyłączyli to co mieliśmy do tej pory teraz gmina musi wykonać odrębny pkt. zapałania.

Radny Z. Gładki – sprawę przesunięcia przystanku przy moście przeanalizujemy.

Radny J. Strzelec

- nie odpowiedziałeś Burmistrzowi co z wycinką drzew przy szkole w Mstyczowie, są tam jeszcze inne problemy zgłaszane przez palacza.

Pan Burmistrz

- jak będzie wystąpienie zarządcy to będziemy robić, nie wchodzimy w kompetencje Dyrektora. Z racji nadzoru właścicielskiego skoro są takie wystąpienia, pojedziemy z komisją sprawdzić.

Ad. 17

Pan Przewodniczący

- odczytał dwie informacje Komisji Inwentaryzacyjnej o zaakceptowanie kart i spisów inwentaryzacyjnych nieruchomości przeznaczonych do komunalizacji:

Karta i spis obejmują nieruchomość położoną w Swaryszowie o powierzchni 0.0330 ha (droga wewnętrzna – działka Nr 469/1.

Karta i spis obejmują nieruchomość położoną w obrębie geodezyjnym 02-Sędziszów, składającą się z działek Nr 507/1, Nr 508/1 i Nr 509/1 i stanowi wraz z działką Nr 469/1 położoną w Swaryszowie drogę dojazdową do pól usytuowanych wokół stacji paliw PKN ORLEN S.A.

Rada zaakceptowała przedstawione informacje.

Radny J. Strzelec

- Burmistrz przedstawił jakie drogi zgłosił do powodziówek a co z Powiatu?

Pan Burmistrz

- czytałem które drogi zgłosił Powiat:

Pawłowice – Łowinia

Mstyczów – Białowieża

Krzcięcice – Piołunka

Piołunka – Zielonki

Radny J. Strzelec

- dług za mieszkania to w nieskończoność będzie zrzucany na barki gminy?

Pani Skarbnik

- robimy zbiorcze sprawozdania ze wszystkich jednostek i pokazujemy jako całość, to u nas jest zaksięgowane a nie w ZUK. Stare długi mieszkańców są u nas a w ZUK na bieżąco księgują, nadal ludzie nie płacą.

Do RIO idzie informacja połączona, windykację starych długów my prowadzimy, oni nie będą obciążani starymi zaległościami. Do RIO idzie połączone sprawozdanie ze wszystkich jednostek i to jest bardzo duże, u nas pracownik cały czas prowadzi windykacje.

Radny N. Jawor

- zapytał od kiedy urzędnicy wiedzieli że droga od Piołunki do Boleścic jest drogą gminną, zawsze się mówiło że to powiatowa a tak już dawno byłaby zrobiona. Dowiedziałem się przedwczoraj że 700m z Boleścic do Piołunki jest gminna, powiedział mi Dyrektor ZDP. Od PKP 600m jest droga powiatowa, dalej jest zapis, że agencyjna. Pytałem Naczelnika powiedział że wie od dawna.

Teraz będzie robiona droga z Zielonek do Piołunki 2,5km.

Radna A. Konieczna

- w październiku ma być Komisja Ruchu Drogowego, proszę pamiętać o znaku do Krzcięcic 12t i lustro do Słaboszowic na łuku koło p. Mentel, jest tam kukurydza i jest brak widoczności, nie można wjechać bezpiecznie z dwoma przyczepami.

Radny J. Wienczek

- czy ze środków na drogi powodziowe można coś zrobić w mieście?

Pan Burmistrz

- można.

Radny J. Wienczek

- jeżeli można to może się pochylić nad Skarpą, od Przedszkola zaczynając do bloku nr 4 trzeba zrobić odbiór wody, Tam jest krawężnik i przy deszczach płynie rzeka na przedszkole. Jeżeli się nie da to nad tym tematem trzeba się pochylić bo jest zasadne odprowadzenie tej wody, może jakieś kraty, kanał czy jakąś studnię chłonną.

Pan Burmistrz

- jest to problem bo woda płynie na Przedszkole.

Radny Z. Gładki

- zapytał jak stanowi prawo, czy rolnik może siać kukurydzę do samej drogi po obu stronach, bo podobno ma być pas 3m. Pan Lubczyński miał obsiane pole owsem i był pas zachowany.

Pani Sekretarz

- nigdy się tym tematem nie zajmowałam, dopytamy się czy są takie przepisy.

Pan Burmistrz

- mamy temat, którym się zajmujemy, teren 6ha przejęty przy ul. Sportowej pod zbiornik retencyjny. Przepisy zmieniały się kilka razy, ciągle uciekała możliwość pozyskania dofinansowania. Z własnych środków nie było możliwości żeby to zrobić. Teraz żeby nie odebrali nam terenu, podejmujemy starania aby przejąć na inny cel. Ustawa pozwala na tereny rekreacyjno – sportowe i edukacyjne. Proponujemy część jako zaplecze sportowe Bazy TKR, ścieżki zdrowia i edukacyjno - ekologiczne dla młodzieży. Musi być precyzyjnie prawnie przeprowadzone.

W przyszłości zbiornik retencyjny przyda się.

Jeśli chodzi o kolejny problem pomiędzy wykonawcą KARTELEM a projektantem, problem już zniknął robili badania gruntu, ekspertyzy są prawidłowo i realizują dalej.

Radny Z. Adamski

- zapytał co dalej z młynem?

- co z kratkami na Jędrzejowskiej, są obniżone, nocą gdy jadą samochody z klatkami na fermę i wpadnie w taką kratkę, ludzie nie mogą spać.

Pan Burmistrz

- jeśli chodzi o młyn, na razie nie wchodzimy w koszty, jak przejmemy to będziemy robić sami,
- kratki mam odczucie, że projekt na rewitalizację przejdzie i będzie to jednym z elementów. W Kielcach radzą nam żeby teraz nie ogłaszać przetargu bo rynek jest nasycony pracami i oferty dają wysokie ceny to dlaczego nie poczekać i dać mniej.

Radny Z. Adamski

- wystarczy zrobić opaskę, położyć pokrywę i będzie spokój z mieszkańcami.

Radny R. Dębicki

- Burmistrz czy pamiętasz, że wszystkie kratki kompleksowo mają być zrobione?

Radny Z. Adamski

- Pani Muszyńska pyta co z drenem żeby mogła przejeżdżać? Będzie chciała wozić sobie węgiel i nie ma jak.

Pani Sekretarz

- prawdopodobnie Agencja będzie dopuszczała zmianę przeznaczenia gruntów. W 2007 roku w akcie notarialnym był zapis że będzie zbiornik retencyjny z infrastrukturą towarzyszącą. Teraz trzeba zmienić zapisy w akcie notarialnym, czas upływa 4 grudnia. Powiedziano nam aby pisać że zakończenie prac będzie w IV kwartale 2018 roku, ale w tym roku musimy poczynić jakieś działania, prawdopodobnie trzeba będzie jeszcze w tym roku przeznaczyć jakieś środki.

Przewodniczący zamknął obrady XXXV sesji Rady Miejskiej w Sędziszowie.

Na tym protokół zakończono

Protokołował

Sekretarz

Przewodniczył